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God’s Living Proof

1. Israel Today
KITSON REID: 

The story of the modern state of Israel began in 1897 when Theodore Herzl founded the Zionist movement to lobby for a Jewish state in Palestine.

51 years later the land was voted to them by the United Nations, and on May the 14th 1948 Israel was declared an independent state.

The following day Egypt, Syria, Lebanon and Iraq declared war on the new Jewish state. 

By the following year Israel had defeated the Arab invaders and acquired much additional land, including West Jerusalem. 

Fearing another invasion, in 1967 Israel destroyed the air forces of its Arab neighbours. 

The Israeli army then defeated Arab forces in the 6 Day War.

As a result of these initiatives Israel gained complete control of Jerusalem, the Golan Heights, the West Bank, the Gaza Strip, and the Sinai Peninsula. 

In an attempt to regain lost territory, in October 1973 Egypt and Syria struck unexpectedly on day of the day of the Jewish feast of Yom Kippur.

After a three week struggle, and at the cost of many casualties, Israel once again managed to defeat the attackers. 

In 1979 Israel and Egypt signed a peace treaty and Israel agreed to withdraw from the Sinai Peninsula. 

Since then there have been many serious attempts to achieve a peace settlement with other Arab neighbours.

In 1993 Israel and the PLO signed an historic peace agreement paving the way for Palestinian self-rule.

From the earliest days of the independence, Israel’s need to develop effective modern armed forces placed an enormous burden on the emerging economy. 

But during the last four decades the economic growth has been phenomenal. 

Israel today is not an inconsequential emerging nation. 

As an illustration of this you only have to think of the efforts by many nations to further the Arab-Israel peace accords, or perhaps of the number of nations represented at an event like the funeral of the late Prime Minister Yitzhak Rabin.

2. God’s Chosen People

The story of Israel begins nearly at the start of our circle of time. 

This circle represents 4,000 years and to reach the time of Abraham the father of the Jewish and Arab nations we move it back to nearly 2000BC.

The books which make up the Old Testament of the Bible are our main source of information about the early history of Israel. 

And the outline of the life of Abraham is recorded in the first of these books, the Book of Genesis.

What we know of the life of that period shows us that Abraham was truly a man of his time.

RICHARD WHITE: 

Abraham was born in Ur, capital of one of the most prosperous Sumerian city states, which lay at the head of what is now known as the Persian Gulf.

This was an important religious centre and behind me is a partially restored Ziggurat, or temple tower, which dates back to that time. 

Abraham’s life here was probably very comfortable.

But the account makes it clear this righteous man was called by God from his settled existence in this idol-worshipping city to go and live elsewhere.

“Now the LORD had said to Abram:  “Get out of your country, From your family        And from your father’s house, To a land that I will show you.” (Genesis 12:1 NKJV)

Abraham is described as a “friend of God”. (James 2:23)

He had faith enough to completely change his lifestyle, from being a settled city dweller to become a nomadic shepherd

Because of this great faith God made three great promises to him.

The first of these was made at this time when he was called out of Ur.

The promise was simply:

“I will make you a great nation” (Genesis 12:2)

At first he moved north to Haran, where he stayed until his father died

Then with his wife Sarah, his nephew Lot, and all his cattle, flocks and servants, he moved down the great trade route 

At last he stayed in Canaan.

It wasn’t long before Abraham and his nephew Lot parted company.

And wheras Lot had decided to live in the Jordan plain Abraham stayed in Canaan. 

And this is what God said to Abraham: 

““Lift your eyes now and look from the place where you are — northward, southward, eastward, and westward; for all the land which you see I give to you and your descendants forever.” (Genesis 13:14-15 NKJV)

The problem was that Abraham had no son.

There was no doubt about God’s intention because since Abraham had moved to Canaan the promise had been repeated in different terms:

“And I will make your descendants as the dust of the earth; so that if a man could number the dust of the earth, then your descendants also could be numbered.” (Genesis 13:16)

Because she was well past childbearing age Sarah suggested that Abraham should have a son by Hagar, her Egyptian maid. 

Subsequently Hagar had a son called Ishmael.

This son, Ishmael, married an Egyptian wife and by her had twelve sons who became ancestors of some of the Arab nations.

At the same time it was made quite clear to Abraham that God’s promises were made to descendants that he would have through a son that he would he have through Sarah.

“Then God said: “No, Sarah your wife shall bear you a son, and you shall call his name Isaac; I will establish My covenant with him for an everlasting covenant, and with his descendants after him. And as for Ishmael, I have heard you. …. He shall beget twelve princes, and I will make him a great nation. But My covenant I will establish with Isaac, whom Sarah shall bear to you at this set time next year.” (17:19-21)

So let’s just recap:

So far we have seen that Abraham was destined to be the father of many nations and that the land was to be given to his faithful offspring forever.

But there was more to come

When Isaac was older God tested the faith of Abraham by ordering that he should build an altar on which he was to kill Isaac as a sacrifice.

Even with the knowledge that what God had promised depended on Isaac’s survival Abraham was prepared to do exactly as he was told.

And when God saw his faith expressed in his readiness to obey, he provided Abraham with a ram to offer instead

This showed that sacrifice was essential in making an approach to God.

At the same time an angel spoke to Abraham on God’s behalf, saying:

“…Because you have done this thing, and have not withheld your son, your only son…. In your seed all the nations of the earth shall be blessed, because you have obeyed My voice.” (Gen 22:16, 18)

So God made three wonderful promises to Abraham, which would affect the future of the whole world.

Firstly he was to be the father of a great nation.

Then his offspring would inherit the land.

And finally all nations were to be blessed in him.

3. Living with God

Our circle of time has moved forward to approximately 1500BC.

Although by this time there were more than a million Israelites in Egypt, they no longer enjoyed the favour of Pharaoh.

The Bible record says simply:

“Now there arose a new king over Egypt, who did not know Joseph” (Exodus1:8)

In other words the Israelites no longer enjoyed any privileges and in fact Pharaoh used them as slaves, working on a vast building project. 

And there seemed no prospect of them ever living in the land which God had promised them.

Goshen, to which the Israelites had migrated, was only a few miles south of the new capital.

Because of that they were obvious targets for forced labour. 

And they became victims of the Pharaoh’s passion for building.

There were two difficulties to be overcome before they would have any chance of leaving Egypt.

Firstly Israel needed a leader.

And secondly some way had to be found of persuading Pharaoh to let this valuable workforce go.

Moses was to be God’s chosen leader of the people of Israel – the Hebrews.

And he was prepared for this task in three ways.

In the first place he learned about leadership by being brought up in the court of Pharaoh.

Secondly he was never allowed to forget his Hebrew background.

Because although he had been adopted by Pharaoh’s daughter he was brought up by his own mother.

And finally, during 40 years exile as a shepherd in Midian, he learned a lot about the wilderness where he was destined to lead God’s people.

The account of how Moses was able to lead Israel out of Egypt and across the Red Sea as a means of escape from their pursuers is something which continually stirred the imagination of Jewish poets and prophets. 

After leaving Goshen and crossing the Red Sea they reached the Sinai peninsula, and eventually Mount Sinai itself. 

This was the scene of one of the most amazing events in the history of the people of Israel.

God offered to live with them.

At the same time God instructed Moses to make it clear to the nation that he was offering to enter a very special relationship with them.

With the words:

“Now therefore, if you will indeed obey My voice and keep My covenant, then you shall be a special treasure to Me above all people; for all the earth is Mine. And you shall be to Me a kingdom of priests and a holy nation.’ (Exodus 19:5-6)

Then we read the people agreed to this with the words

“All that the LORD has spoken we will do” (Exodus 19:8)

The agreement had been made. The covenant was sealed.

And from that point Israel were to experience what it was like to have God living among them. 

God cared for them and through Moses he gave them a Law which not only concerned their mode of worship but also taught them how to live peaceably together.

The framework of the 10 Commandments has provided a foundation for civilized life ever since.

In addition to this the Law provided them with a moral code  which would enable them to live in harmony with God.

As a reminder of his presence God instructed the people to make a tabernacle or tent where they were to worship him.

This was always to be set in the middle of the camp; A powerful sign that God was living with this people. 

The presence of God was also symbolized by some of the furnishings in this tabernacle, which were all made of gold. 

One of these was a seven branched lamp-stand, or menorah, which was rather more ornate than this one.

This lamp was to be kept alight to symbolise the fact that God was always with them.

They were his people.

But this period in the wilderness has a much wider significance.

Besides giving a clear understanding of God’s relationship with Israel, it also provided a vision of the time to come when men and women of all nations will live with God.

4. God’s living proof

After the death of Moses God chose Joshua as the new leader of Israel. 

And as he led the people into the promised land God’s second promise began to be fulfilled.

As we remember, he had said to Abraham:

“… all the land which you see I give to you and your offspring forever.” (Genesis 13:15 NKJV)

Now for the first time they were able to enjoy their possession of the land.

But this depended on their obedience to God.

For 200 years after they had entered the land Israel went through some very difficult times.

They hadn’t obeyed God by ridding the land of the native inhabitants.

And for some time they suffered oppression, both from these peoples and from some of the nations who surrounded them.

There was a brief respite during the reigns of King David and his son Solomon.

At this time a sincere effort was made to obey God.

And as a result their economy flourished and the borders of their land increased further than they have ever done.

But as soon as Solomon died the nation was divided.

10 tribes formed the Northern Kingdom of Israel.

And 2 tribes formed the Southern Kingdom of Judah.

And for the next 400 years the history of the nation as a whole showed their lack of faith and consequent decline.

The decline of the Northern Kingdom was faster than that of the Southern Kingdom of Judah.

This is significant when we think that there was not a single Northern king who was faithful to God 

Finally in 722BC the Northern Kingdom fell to the Assyrians,  whose capital was Nineveh.

This story of disobedience to God was repeated in Judah.

Although there were at least three attempts at reform, in 586BC Nebuchadnezzar the Babylonian king destroyed Jerusalem, and carried off most of the remaining inhabitants to Babylon.

As God’s prophet Jeremiah had said: 

“…and they shall serve the king of Babylon seventy years. (Jeremiah 25:11)

Babylon was a magnificent capital city and among its splendours were the Hanging Gardens, one of the 7 wonders of the ancient world.

For many of the Jewish exiles life in Judah was just a memory.

After a number of years most of them found that life in Babylon offered so many opportunities that they just didn’t want to return.

As we have said one of the curses for disobedience prophesied through Moses, was that they would be “scattered among all nations.” (Deuteronomy 28:64)

And this captivity marks the beginning of that scattering.

But what is unique about the Jewish people is that wherever they went most of them retained their national and religious identity.

But God gave them another chance to live in the land which he had given them.

And 70 years after that first stage of the captivity 50,000 Jews did return to Judah. 

But the state of the nation at this time was a very pale reflection of  its former glory at the time of David and Solomon.

In spite of this return the story of the scattering of  state of Israel was by no means over.

To see its conclusion we move forward to the time of Christ.

The trigger for the complete dispersion of Israel was their rejection of Jesus Christ as the Messiah.

Looking at Jerusalem with tears in his eyes, Jesus said

“For days will come upon you when your enemies will build an embankment around you, surround you and close you in on every side, and level you, and your children within you, to the ground … because you did not know the time of your visitation.” Luke 19:43-44)

Some time later, looking at this newly built temple in the city, Jesus said to some of his disciples:

 “But when you see Jerusalem surrounded by armies, then know that its desolation is near. … For these are the days of vengeance, that all things which are written may be fulfilled. … And they will fall by the edge of the sword, and be led away captive into all nations. And Jerusalem will be trampled by Gentiles until the times of the Gentiles are fulfilled. (Luke 21:20, 22 ,24)

Within a week of making this prediction Jesus Christ was crucified.

The Jews did not know that Jesus truly was the Messiah, the Son of God.

Instead of giving him the glory they put him to death and then suffered the consequences for their faithless rejection of him.

40 years later Jesus’ prophecy was fulfilled in astounding detail.

In AD70 the Roman army under the command of Titus burnt and almost completely destroyed the city of Jerusalem.

The scattering of Israel was now really underway, and once again the hand of God could be seen to be at work in the world.

Many Jews who had remained in Babylon subsequently moved to Alexandria and North Africa, as well as Asia and Southern Europe.

And many of those carried off to Rome later migrated to France, Germany, England, Scandinavia, and Eastern Europe.

Because of persecution many of those who had settled in North Africa moved westward to Spain.

But in the 15th Century they were expelled from there and resettled in the Netherlands, Balkans, Central Europe and Turkey.

During the 19th and 20th Century many Jews from Central and Eastern Europe migrated to North America.

The nation really has been scattered, and it is safe to say that at some time they have been discriminated against, openly abused, or even persecuted in every country in which they have set foot.

Some of the worst persecutions took place in England and France at the time of the Crusades.

Then there were the organised Russian massacres or pogroms that started in the 19th Century.

And of course the genocide perpetrated during the Holocaust.

It was at times like these that the words spoken through Moses must have been ever in their minds:

“Then the LORD will scatter you among all peoples, from one end of the earth to the other, …And among those nations you shall find no rest.... but there the LORD will give you a trembling heart, failing eyes, and anguish of soul… you shall fear day and night, and have no assurance of life.” (Deuteronomy 28:64-66)

As we have said the Jewish story is unique.

No other people in the history of the world have ever survived like this.

Invariably other vanquished people have been assimilated into other cultures and over a very short period of time have lost their identity.

Once again this survival provides living proof of the hand of God.

Wherever they have lived Jews have always been primarily Jews. 

And despite this worldwide scattering and these devastating persecutions they have survived.

Well, perhaps the most amazing evidence of history being written in advance by the prophets of God, concerns their  return as a nation to the land that God had given them.

Once again God was to give them the opportunity to inherit the land of Promise.

One particular prophecy about this was written 2500 years ago during the exile in Babylon.

The prophet Ezekiel was one of the priests who was taken to Babylon as part of the captivity.

And amongst other things he prophesied about a great future restoration, far greater than the fragile return of the 50,000 exiles 400 years before Christ.

He prophesied, as did others, saying

“Therefore say, ‘Thus says the Lord GOD: “I will gather you from the peoples, assemble you from the countries where you have been scattered, and I will give you the land of Israel.” (Ezekiel 11:17)

 One powerful vision which he had, foretold a time when the nation of Israel would seem to be as good as dead.

In describing the last desperate state of the nation the vision is aptly set in a valley of dry bones:

“The hand of the LORD came upon me and brought me out in the Spirit of the LORD, and set me down in the midst of the valley; and it was full of bones. (37:1)

“Then He said to me, “Son of man, these bones are the whole house of Israel.” (37:11)

“Again He said to me, “Prophesy to these bones, and say to them, … “Surely I will cause breath to enter into you, and you shall live. I will put sinews on you and bring flesh upon you, cover you with skin and put breath in you; and you shall live. Then you shall know that I am the LORD. (37:4-6)

“So I prophesied as He commanded me, and breath came into them, and they lived, and stood upon their feet, an exceedingly great army.” (37:10)

“Thus says the Lord: “Behold, O My people … I will place you in your own land. Then you shall know that I, the LORD, have spoken it and performed it,” says the LORD.’” (Ezekiel 37:12,14)

This prophecy was fulfilled exactly by the emergence of modern Israel during the years immediately following World War Two. 

Only by forming an “exceedingly great army”, emerging from their isolation in various parts of the world, did they gain a toehold in Palestine.

5. The Shared Blessing

Let’s think again of God’s promise to Abraham.

So far we have seen Israel as a nation.

Then we’ve seen them in possession of the land

But what of the third promise?

The promise that:  “in your seed all the nations of the earth shall be blessed” (Genesis 26:4)

To understand how this is to be fulfilled we move back to the time of King David.

David was a God-fearing man whose faith and early life so pleased God that he made him this promise:

12 “When your days are fulfilled and you rest with your fathers, I will set up your seed after you, who will come from your body, and I will establish his kingdom. … I will be his father, and he will be my son. … Your house and your kingdom will endure forever before me; your throne will be established forever.' (2 Samuel 7:12, 14, 16)

The idea of a special king to come, had been mentioned     when Jacob had blessed his son Judah, and had foretold that from his tribe would be the royal line.

But it was with this promise to David, the idea of an Anointed One, or Messiah, began to be more clearly focussed.

Over the years as the prophets of God spoke about him the picture became clearer still. 

But the promise of this Messiah not only affects the Jews. 

His rule is to be worldwide.

For example, King David wrote that “His name shall endure forever…. And men shall be blessed in Him; All nations shall call Him blessed. (Psalm 72:17)

In other words this Chosen One, this Anointed, this Messiah,  would be the one through whom the third promise to Abraham was to be fulfilled. 

He would be the particular Seed through whom all nations of the earth should be blessed.

His mission was to be not only a blessing for the Jews. 

Non-Jews, or as the Bible calls them ‘gentiles’ would benefit too.

As God said through the prophet Isaiah: 

“Indeed, God says, ‘ It is too small a thing that You should be My Servant To raise up the tribes of Jacob, … I will also give You as a light to the Gentiles, That You should be My salvation to the ends of the earth.’” (Isaiah 49:6)

But approaching God, living with God, is only possible through sacrifice.

It was true of Abraham. It was true for Israel.

And now for Jesus the Messiah the act of bringing  sinful men and women to live with God would involve his suffering and death.

Once again the prophet Isaiah had written 

“He was oppressed and He was afflicted,  Yet He opened not His mouth;      He was led as a lamb to the slaughter,   And as a sheep before its shearers is silent,       So He opened not His mouth. …       For He was cut off from the land of the living;      For the transgressions of My people He was stricken”. (Isaiah 53:7-8)

Jesus’ role as the Messianic King was made quite clear to his mother even before he was born.

When the angel first came to Mary in Nazareth to tell her about Jesus’ birth he said:

“And behold, you will conceive in your womb and bring forth a Son, and shall call His name JESUS. He will be great, and will be called the Son of the Highest; and the Lord God will give Him the throne of His father David. And He will reign over the house of Jacob forever, and of His kingdom there will be no end.” (Luke 1:31-33)

6. The Sure Hope

So our time circle has come back to zero - the present Day.

And we begin to think very positively about the future.

We are told that there will be a period of 1000 years following the return of Jesus Christ, when he will rule over the earth in order to restore it and prepare its chosen inhabitants for the presence of God. 

But when will Christ return? And when will he begin to establish this first phase of the Kingdom of God?

Well, there are many signs that his coming is very near.

One of the strongest of these is based on a prophecy made by Jesus himself.

In this he relates the time of the coming of the kingdom to the reestablishment of Israel.

On several occasions in the Old Testament Israel is pictured as a fig tree.

Jesus himself uses this picture when he said:

“Look at the fig tree, and all the trees. When they are already budding, you see and know for yourselves that summer is now near. So you also, when you see these things happening, know that the kingdom of God is near.” (Luke 21:29-31)

Since these words were spoken the only time that Israel can be said to have ‘budded’ is with the setting up of the State of Israel in 1948.

And from that time, Jesus says, the Kingdom of God is near.

The time of his coming could be at any moment.

But Israel as a nation is not ready for his coming. 

Although God has given them yet another opportunity to live in the land of promise, once again many of them have turned their backs on him.

Most of them have completely failed to recognise his hand in everything that has happened to them over the last 50 years.

As a result of this faithlessness, the prophet still speaks of terrible times to come when Jerusalem will be threatened by its neighbours.

And when Israel will again be brought to its knees.

The prophets are quite clear that a serious attack on Jerusalem will mark the beginning of events which bring about the beginning of God’s  Kingdom on earth.

Israel at last will recognise Jesus Christ as their Messiah.

As the prophet Zechariah says, when they do so they will remember with shame the part that they had in his crucifixion:

“….they will look on Me whom they pierced. Yes, they will mourn for Him as one mourns for his only son, and grieve for Him as one grieves for a firstborn.(Zech 12:10)

Following this recognition there will be a time of cleansing in order that the faithful ones amongst them will be prepared for the Kingdom.

“I will put My Spirit within you and cause you to walk in My statutes, and you will keep My judgments and do them. 28 Then you shall dwell in the land that I gave to your fathers; you shall be My people, and I will be your God. (Ezekiel 36:27-28)

But as we have seen, those who inherit the promises will not only be the natural descendants of Abraham.

As the apostle Paul says:

“For you are all sons of God through faith in Christ Jesus. For as many of you as were baptized into Christ have put on Christ... And if you are Christ’s, then you are Abraham’s seed, and heirs according to the promise.” (Galatians 3:26-29)

At last the promises made to Abraham will finally be fulfilled, as the faithful remnant of Israel stand together with the faithful people of all nations.

These will be the ones who become the great nation who will finally inherit not only the promised land but the whole world, for ever.

These will be the ones to receive the blessing of God.

As we have said this reign of Christ will not be limited to the promised land.

Although the centre of his power will be in Jerusalem, his influence will be worldwide 

For example the prophet Micah speaks of the kingdom as a time when people from all over the earth will seek to do the will of God:

 “Many nations shall come and say,  “Come, and let us go up to the mountain of the LORD, to the house of the God of Jacob. He will teach us His ways, and we shall walk in His paths.” For out of Zion the law shall go forth,  and the word of the LORD from Jerusalem….   Nation shall not lift up sword against nation,  neither shall they learn war anymore. But everyone shall sit under his vine and under his fig tree and no one shall make them afraid; (Micah 4:2-4)

And this is only the beginning of something even more glorious. 

This 1000 years rule of Jesus Christ is a period of restoration and preparation for the time when God himself will live with his people.

A people made up of those from every nation and every generation who have faithfully tried to serve him.

Thank you for watching
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神永生的证据
1.以色列的今天
基特森·瑞德:

以色列现代国家的故事始于1897年，西奥多•赫茨尔创立了犹太人复国主义运动，游说在巴基斯坦建立犹太国。
51年后该地经联合国投票，于1948年5月14日宣布以色列为独立国家。
第二天，埃及、叙利亚、黎巴嫩和伊朗对新成立的以色列国宣战。
第二年以色列击败阿拉伯侵略者获得更多的地，包括西耶路撒冷。
由于害怕受到再次入侵，1967年以色列摧毁了阿拉伯邻国的空军。
后来，以色列军队在六日战争中击败阿拉伯军队。
结果，主动出击的以色列完全控制了耶路撒冷、戈兰高地、西岸、加沙地带和西奈半岛。
为了收回被占领土，1973年10月埃及和叙利亚在犹太人节日的赎罪日出其不意地发动进攻。
经过三周的战斗，在大量人员伤亡的情况下，以色列再次击败攻击者。
1979年以色列和埃及签署和平条约，以色列同意从西奈半岛撤军。
从此，以色列已作出多次努力想实现与阿拉伯邻国的和平。
1993年以色列和巴勒斯坦自治组织签署历史性的和平协议，为巴勒斯坦自治铺平了道路。
从独立早期开始，以色列需要发展有效的现代武装，为新兴的经济增加了巨大的负担。
但在过去四十年，以色列的经济增长显著。
今天的以色列是一个出乎意料的新兴国家。
举一个例子，你只需思考一下许多国家都努力推动阿拉伯-以色列的和平协定，或者出席已故总理伊扎克·拉宾葬礼的国家数量。
2.被神拣选的国民
以色列的故事几乎发生在我们时间周的开端。
这个循环周代表4，000年，要追溯到犹太人和阿拉伯各国之祖先亚伯拉罕的时代，我们需要把时钟拨回到公元前2000年附近。
构成旧约圣经的书本是关于以色列早期历史的主要信息来源。
亚伯拉罕的生活概况记载在这些书籍的第一本，创世记里。
我们了解那个时代的生活，知道亚伯拉罕确实是当时的人。
理查德·怀特:

亚伯拉罕出生在吾珥，一个最繁荣的闪族人城市国家的首都，即位于现在的波斯湾。
这是一个重要的宗教中心，我身后是部分修复的金字神塔，可以追溯到那个时代。
亚伯拉罕的生活可能很舒适。
但圣经记载得很清楚，这个义人受神的召唤从自己居住的拜偶像的城市迁居到别的地方。
“耶和华对亚伯兰说：‘你要离开本地、本族、父家，往我所要指示你的地去’”(创世记12:1NKJV)。
亚伯拉罕被称作“神的朋友”(雅各书2:23)。
他有足够的信仰完全改变他的生活方式，从一位固定的城市居民变成游牧民。
因为他伟大的信心，神对他作了三项应许。
第一项应许是在他被召唤出吾珥的时候作的。
这个应许简单明了：
“我必叫你成为大国”(创世记12:2)。
起初，他搬到哈兰，他在那里呆到父亲去世。
后来，他带着妻子撒拉、侄子罗得以及他所有的牲畜、羊群和仆人沿大商道南行。
最终，他留在迦南地。
不久亚伯拉罕和他的侄子分离。
罗得决定生活在约旦平原，亚伯拉罕决定留在迦南地。
这是神对亚伯拉罕说的话：
“从你所在的地方，你举目向东西南北观看；凡你所看见的一切地，我都要赐给你和你的后裔，直到永远”(创世记13:14-15NKJV)。
问题是亚伯拉罕没有儿子。
神的意图不容怀疑，因为自从亚伯拉罕迁到迦南地，这个应许已在不同的地方重复过。
“我也要使你的后裔如同地上的尘沙那样多，人若能数算地上的尘沙才能数算你的后裔”(创世记13:16)。
因为已经过了生育期,撒拉建议亚伯拉罕从她的埃及女仆夏甲生子。
后来,夏甲生了一个儿子叫做以实玛利。
以实玛利娶了一位埃及妻子,和她生了十二个儿子,他们成了某些阿拉伯国家的祖先。
同时,亚伯拉罕很清楚,神向他应许的后代,是他要从撒拉所生的一个儿子。
“神说：‘不然，你妻子撒拉要给你生一个儿子，你要给他起名叫以撒。我要与他坚定所立的约，作他后裔永远的约。至于以实玛利，我也应允你…他必生十二个族长；我也要使他成为大国。到明年这时节，撒拉必给你生以撒，我要与他坚定所立的约”(17:19-21)。
所以，让我们再回顾一下:
至今我们明白亚伯拉罕注定要做多国的父,地要永远地赐给他信实的后代。
但是应许中还有更多的内容。
以撒长大时,神要考验亚伯拉罕的信仰,吩咐他建造一个祭坛,杀死以撒作为献祭。
仅管亚伯拉罕知道神的应许要靠以撒的生存才能实现,亚伯拉罕还是准备严格按照神的吩咐去做。
当神看到他的信仰,他准备执行神的吩咐时,神要亚伯拉罕献上公羊作替代。
这表明献祭对于接近神是必不可缺的事情。
同时一位天使代表神对亚伯拉罕说话:
“…你既行了这事，不留下你的儿子，就是你独生的儿子，我便指着自己起誓说：地上万国都必因你的后裔得福，因为你听从了我的话”(创世记22:16,18)。
所以，神对亚伯拉罕作了三大奇妙的应许，它们影响了全世界的未来。
首先，他是大国的父。
然后，他的后代将继承这地。
最后，万民都因他而得福。
3.和神一起生活
我们的时间周期已经转移到公元前1500年。
虽然当时在埃及的以色列人不超过１百万,他们不再受到法老王的宠爱。
圣经只简单地记载:
“有不认识约瑟的新王起来，治理埃及”（出埃及记1：8）
“我在这里，请差遣我”(以赛亚书1:8)。
换句话说，以色列人不再享有特权，事实上法老王以他们作为奴隶，让他们从事庞大的建筑项目。
他们看不到在神应许给他们的地上生活的希望。
以色列人的迁移地歌珊地只在新首都以南数英里的地方。
为此，他们显然成为被迫劳动的对象。
他们成了法老王大兴土木的牺牲品。
他们要克服两大困难才有机会离开埃及。
首先，以色列人需要一位领袖。
第二，他要找到一种方法劝说法老王放走这些有价值的劳动力。
摩西是被神拣选作为以色列百姓－希伯来人的领袖。
他从三个方面准备这项任务。
首先，他从小生长在法老王的王宫里，具备领导才能。
第二，他从未忘记过自己希伯来人的背景。
因为他虽然被法老王的女儿收养，而实际上由他自己的母亲扶养成人。
最终，在米甸经过40年流浪的牧羊人生活，他了解了许多旷野的知识，最终成了神百姓的领导人。
摩西如何领导以色列人出埃及，跨越红海，逃避追兵的记载一直让犹太诗人和先知们浮想联翩。
离开歌珊地、跨越红海后，他们来到西奈山半岛，最终到达西奈山。
这是以色列百姓历史上最激动人心的大事之一。
神提出和他们生活在一起。
同时，神指示摩西清楚地告诉百姓，神要和他们建立一种很特殊的关系。
这是他的话：
“如今你们若实在听从我的话，遵守我的约，就要在万民中作属我的子民，因为全地都是我的。你们要归我作祭司的国度，为圣洁的国民”(出埃及记19:5-6)。
接着，我们读到百姓同意这些话：
“凡耶和华所说的，我们都要遵行”(出埃及记19:8)。
立约制定好了。并且立约被盖章生效。
从这一点来说，在以色列民的好像神就生活在他们中间。
神关心他们，并通过摩西赐予他们律法，不仅关心他们的拜神的方式，还告诉他们如何在一起和平地生活。
从此，10诫成了国民生活的基础。
除了律法，神还赐予他们一套道德准则，使他们与神和谐相处。
为提醒百姓他的存在，神指示他们建造一所会幕或帐幕来敬拜他。
会幕始终设立在营地中间;强烈地意味着神就生活在他们一起。
神的存在也通过会幕里的某些用具体现出来，它们全部都用金子做成。
其中有一座七枝灯台,或者比这灯台还要华丽的烛台。
这盏灯始终亮着，象征着神始终与他们同在。
他们是他的百姓。
但在旷野里的这段时间具有更广阔的意义。
除了明确地理解了神与以色列的关系以外，还使我们看到未来各族的男男女女都要与神生活在一起。
4.神永生的证据
摩西死后，神选择约书亚作为以色列新的领导人。
随着他引领百姓进入应许之地，神的第二个应许开始实现。
我们记得，他曾对亚伯拉罕说:
“…凡你所看见的一切地，我都要赐给你和你的后裔，直到永远”(创世记13:15NKJV)。
现在他们第一次能够享受到拥有该地的欢乐。
但这取决于他们对神的顺从程度。
进入该地后的200年，他们经历了极其困难的时代。
他们没有顺从神的吩咐，清除居住在这块土地上的居民。
有段时间他们受到压迫，既有来自这些土著居民，又有来自周边国家的民族。
在大卫王及其儿子所罗门统治时期有过短暂的缓解。
此时他们忠诚地努力顺从神。
结果他们的经济繁荣，国界甚至比以前更加扩大了。
但所罗门死后，国家便四分五裂。
10部族组成了北国以色列。
2个部族组成南国犹大。 
接下来的400年，该国的历史总体上表明他们缺乏信仰，并随之衰败。
北国的衰败比南国的犹大还要迅速。 
当我们想到在北部的以色列，甚至没有一个国王忠于神时，这种衰败具有重大意义。
最终，在公元前722年，北国被定都于尼尼微的亚述人消灭。
同样的背叛神的故事还在犹大重演。
虽然至少有三次改革的企图，公元前586年巴比伦国王尼布甲尼撒毁灭耶路撒冷,把大部分幸存的居民虏到巴比伦。
神的先知耶利米说:
“…这些国民要服事巴比伦王七十年”(耶利米书25:11)。
巴比伦是一座宏伟的首都城市，其中有古代世界七大奇迹之一的空中花园。
对于许多被流放的犹太人来说，生活在犹大仅仅成了一种记忆。
多年生活后，大部分人发现生活在巴比伦机会很多，所以，他们不思返乡。
正如我们已经说过的那样，摩西预言不顺从的诅咒之一是他们将被“分散在万民中”(申命记28:64)。
这次被虏成了他们被分散的开端。
犹太人特别之处是，无论他们身在何处，都带有明显的国家与宗教特征。
但神给予他们另一次机会，让他们生活在神赐予他们的地上。
最初被虏的70年后，约50,000名犹太人返回到犹大。
但该国在当时的情形只是苍白地反思大卫及所罗门从前的荣耀。
仅管如此，以色列国被分散的故事远没有结束。
为得出结论，让我们回到基督的时代。
以色列完全被分散的导火线是他们拒绝接受耶稣基督为弥赛亚。
耶稣饱含泪水地看着耶路撒冷，说：
“因为日子将到，你的仇敌必筑起土垒，周围环绕你，四面困住你，并要扫灭你和你里头的儿女，连一块石头也不留在石头上，因你不知道神眷顾你的时候”(路加福音19:43-44)。
后来，耶稣看到城中新建的殿，对一些门徒说：
“你们看见耶路撒冷被兵围困，就可知道他成荒场的日子近了。因为这是报应的日子，使经上所写的都得应验。他们要倒在刀下，又被掳到各国去。耶路撒冷要被外邦人践踏，直到外邦人的日期满了”(路加福音21:20,22,24)。
耶稣作出预言一周后，被钉死在十字架上。
犹太人不知道耶稣的确就是弥赛亚,神的儿子。
他们非但不荣耀他，反而杀死他，背信弃义地拒绝他。
40年后耶稣的预言被详细地实现了。
在公元70年，罗马军队在提多的指挥下焚烧和几乎完全地毁灭了耶路撒冷这座城市。
以色列民的分散现在仍在进行中，我们再次看到神的手在世上工作。
许多留在巴比伦的人后来迁到亚历山大和北非，以及亚洲和南欧。
被俘虏到罗马的许多人后来迁居到法国、德国、英国、斯堪的纳维亚和东欧。
由于受到迫害，定居在非洲的许多人向西迁居西班牙。
但在15世纪，他们被驱逐，后来定居在荷兰、巴尔干半岛、中欧和土耳其。
在19和20世纪，许多犹太人从中欧和东欧迁居到北美。
这个民族的确已被分散，可以肯定地说时常受歧视，被公然虐待，甚至可以说他们在立脚的每个国家都受到迫害。
十字军东侵时期，他们在英国和法国受到的可以说成是最严重迫害之一。 
后来19世纪在俄国爆发了针对犹太人的有组织的大屠杀。
当然，我们不会忘记大屠杀（Holocaust）时期纳粹德国进行的有计划地种族灭绝和屠杀。
在这些时候，通过摩西说的一些话一定出现在他们的脑子里:
“耶和华必使你们分散在万民中，从地这边到地那边…在那些国中，你必不得安逸…耶和华却使你在那里心中跳动，眼目失明，精神消耗…你昼夜恐惧，自料性命难保”(申命记28:64-66)。
正如我们所说，犹太人的故事很独特。
世界历史上没有其它民族这样幸存下来。
其他被征服的民族总是被其它文化吸引，在很短的时间里丧失他们的特性。
幸存再次生动地证明了存在着掌控一切的神的手。
无论他们生活在何处，犹太人始终是犹太人。
仅管分散在全世界，他们面对这些毁灭性的迫害还是生存下来了。
好了，神的先知预先写明历史最奇妙的证据可能是，他们将作为一个国家返回到神应许他们的土地。
神再次赐予他们继承应许之地的机会。
对此，有一个特别的预言就写在2500年前，在巴比伦的流放期间。
先知以西结是被虏到巴比伦的一个祭司。
除了其它事情，他在基督前400年还预言未来有一次伟大的复兴，远比公元前400年50,000名被流放的犹太人返回故土还要伟大。
他预言说：
“你当说：‘主耶和华如此说：我必从万民中招聚你们，从分散的列国内聚集你们，又要将以色列地赐给你们’”(以西结书11:17)。
有一次他预言了一个宏大的场面，以色列国看上去已经奄奄一息。
书中描写该国最终令人绝望的异象，异象发生在干枯骸骨的山谷里:
“耶和华的灵降在我身上。耶和华藉他的灵带我出去，将我放在平原中；这平原遍满骸骨”(37:1)。
“主对我说：‘人子啊，这些骸骨就是以色列全家’”(37:11)。
“他又对我说：‘你向这些骸骨发预言说…我必使气息进入你们里面，你们就要活了。我必给你们加上筋，使你们长肉，又将皮遮蔽你们，使气息进入你们里面，你们就要活了；你们便知道我是耶和华’”(37:4-6)。
“于是我遵命说预言，气息就进入骸骨，骸骨便活了，并且站起来，成为极大的军队”(37:10)。
“主耶和华如此说：‘我的民哪…我将你们安置在本地，你们就知道我耶和华如此说，也如此成就了。这是耶和华说的’”(以西结书37:12,14)。
第二次世界大战后不久，现代以色列正确地实现了这个寓言。
只有当他们依靠世界各地相互孤立的力量组建“极大的军队”时,他们才能在巴勒斯坦获得立脚之地。
5.分享的赐福
让我们再次思考神对亚伯拉罕的应许。
至今，我们已看到作为一个国家的以色列。
我们已看到他们拥有了地。
但什么是第三个应许呢?
这个应许是：“地上万国必因你的后裔得福”(创世记26:4)。
为理解如何实现这个应许，我们要回到大卫王的时代。
大卫是一个敬畏神的人，他的信仰与早期生活令神非常高兴，所以神对他作了这个应许:
“你寿数满足、与你列祖同睡的时候，我必使你的后裔接续你的位；我也必坚定他的国。我要作他的父，他要作我的子；他若犯了罪，我必用人的杖责打他，用人的鞭责罚他。你的家和你的国必在我面前永远坚立。你的国位也必坚定，直到永远”(撒母耳记下l7:12,14,16)。
当雅各赐福他的儿子犹大时，已经提到过未来这个特殊的王，已经预言过皇家血脉在他的部族里。
但对大卫的应许时,受膏者或弥赛亚的概念才被更加明确地强调。
多年来随着神的先知更多地谈论他，这幅图像更加清楚了。
但弥赛亚的应许不只影响犹太人。
他的统治在全世界。
例如，大卫王写道：“他的名要存到永远…人要因他蒙福；万国要称他有福”(诗篇72:17)。
换句话说，将通过这个被拣选的人、受膏者、弥赛亚来实现对亚伯拉罕的第三个应许。
他将成为特殊的后裔，通过他世上万族的百姓都能得福。
他的使命不仅仅只是对犹太人的赐福。
非犹太人，或者圣经称呼的“外邦人”也将得益。
正如神通过先知以赛亚所说:
“现在他说：你作我的仆人，使雅各众支派复兴，使以色列中得保全的归回尚为小事，我还要使你作外邦人的光，叫你施行我的救恩，直到地极’”(以赛亚书49:6)。
但靠近神，和神一起生活只有通过献祭才有可能。
这对亚伯拉罕是真实的。这对以色列是真实的。
现在，耶稣弥赛亚要使有罪的男男女女都与神生活在一起，他必须受折磨和死去。
先知以赛亚再次写道：
“他被欺压，在受苦的时候却不开口；他像羊羔被牵到宰杀之地，又像羊在剪毛的人手下无声，他也是这样不开口…谁想他受鞭打、从活人之地被剪除，是因我百姓的罪过呢”(以赛亚书53:7-8)？
耶稣的任务是做弥赛亚式的王，在他出生之前天使就对他的母亲说过了。
天使第一次去找拿撒勒的玛利亚时告诉她耶稣的出生:
“你要怀孕生子，可以给他起名叫耶稣。他要为大，称为至高者的儿子；主神要把他祖大卫的位给他。他要作雅各家的王，直到永远；他的国也没有穷尽”(路加福音1:31-33)。
6.可靠的希望
所以，我们的时间圈回到了零－今天。
让我们开始积极地思考未来。
我们知道，耶稣基督返回后将有1000年的时间,他将统治和恢复这个世界，为神准备被拣选的居民。
确切地说，耶稣将在什么时候返回呢?他将在什么时候开始建立第一阶段的神的国呢?
好了,有许多迹象表明他的降临已经很近了。
一个最强有力的迹象是耶稣亲自作出的预言。
在这个预言里他讲述国的来临,重建以色列的时间。
旧约圣经里有多次把以色列描绘成一棵无花果树。
耶稣亲自引用这幅绘图,他说:
“你们看无花果树和各样的树；他发芽的时候，你们一看见，自然晓得夏天近了。这样，你们看见这些事渐渐的成就，也该晓得神的国近了”(路加福音21:29-31)。
自从耶稣说过这些话,惟一一次可以说以色列已经“发芽”的时间在1948年以色列国的建立。
耶稣说从那时起神的国近了。
他的国在任何时候都有可能来临。
但以色列作为一个国还没有准备好他的来临。
虽然神已经赐予他们另一次机会生活在被应许的地上，但许多人再次背对他。
大多数的人完全没有认识到在最近50年里发生的事情都有神的参与。
由于他们的无信,先知还说以后耶路撒冷将受到邻国威胁的可怕时刻。
以色列将再次被打跨。
先知的记载很明确，攻击耶路撒冷是大事的开端，使神的国开始建立在地球上。
以色列最终认识到耶稣基督是他们的弥赛亚。
正如先知撒迦利亚所说,他们这么做时会羞愧地想起自己钉死了耶稣:
“…他们必仰望我，就是他们所扎的；必为我悲哀，如丧独生子，又为我愁苦，如丧长子”(撒迦利亚书12:10)。
认识之后随之而来的是清洁的时间，使有信的人为天国作好准备。
“我必将我的灵放在你们里面，使你们顺从我的律例，谨守遵行我的典章。你们必住在我所赐给你们列祖之地。你们要作我的子民，我要作你们的神”(以西结书36:27-28)。
但正如我们所见，那些继承应许的人不单单是亚伯拉罕天生的后代。
正如使徒保罗说的那样:
“所以，你们因信基督耶稣都是神的儿子。你们受洗归入基督的都是披戴基督了…你们既属乎基督，就是亚伯拉罕的后裔，是照着应许承受产业的了”(迦拉太书3:26-29)。
最终对亚伯拉罕的应许将完全实现，因为以色列有信的人与各族有信的人站在一起。
这些人将成为大国，最终不仅继承被应许的土地，而且还要永远地继承这个世界。
这些人将领受神的赐福。
正如我们所说，基督的统治不局限于应许之地。
虽然他的权力中心在耶路撒冷，但他的影响在全世界。
例如，先知弥迦说到神的国时认为全世界的人都将寻求执行神的旨意。
“必有许多国的民前往，说：来吧，我们登耶和华的山，奔雅各神的殿。主必将他的道教训我们；我们也要行他的路。因为训诲必出于锡安；耶和华的言语必出于耶路撒冷…这国不举刀攻击那国；他们也不再学习战事。人人都要坐在自己葡萄树下和无花果树下，无人惊吓”(弥迦书4:2-4)。
这只是更加光荣事情的开端。 
耶稣基督统治的1000年是恢复与准备的时间，为的是能使神亲自与他的百姓生活在一起。
这百姓包括了各国各代已经忠诚地侍奉他的人。
谢谢观看
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